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Emlékeztető 
AZ ELTE TTK HÖK VÁLASZTMÁNYÁNAK ÜLÉSÉRŐL 

Az emlékeztetőt készítette: Nagy Fruzsina Réka 

Az ülés helye és ideje: Microsoft Teams, 2021. 05. 16. 20:10 

Jelen vannak: Szavazati joggal: Jeges Viktor Péter (elnök), Hambuch Mátyás (elnökhelyettes), 

Kása Kata Hanga (biológia), Kovács Zoltán (fizika), Fritz Petra (földrajz- és földtudomány), 

Szaló-Pál Kinga (kémia), Akály Alexandra (matematika), Lőrincz Péter (tanárképzés). 

Tanácskozási joggal: Hegedűs Dávid, Juharos Eszter Diána, Nagy Fruzsina Réka és Őri Bálint. 

20:35: Jeges Viktor megnyitja az ülést. 

Mandátumellenőrzés: az ülés 8 fővel határozatképes. 

A napirendi pontok előzetesen ki lettek küldve, ezek a következők: 

1. Bejelentések 

2. Aktualitások 

3. Jelenléti gyakorlatok 

4. Egyebek 

 

(19)/2021 (V. 16.) számú választmányi határozat: Az ELTE TTK HÖK Választmánya 

egyhangúlag elfogadta a napirendet. 

 

Az elfogadott napirend a következő: 

1. Bejelentések 

2. Aktualitások 

3. Jelenléti gyakorlatok 

4. Egyebek 

1. Bejelentések (20:36) 

Jeges Viktor: volt egy OHÜB ülés, részt vettem rajta, volt szó esetleges térítési díj emelésről 

ÁJK-n és TÁTK-n, OHÜB ezt elvetette, ezenkívül volt szó tanulmányi ügyekről, nem volt vi-

tás, más karokat érintettek többnyire. 

20:38-kor Jeges Viktor lezárja a napirendi pontot. 
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2. Aktualitások (20:38) 

Jeges Viktor: gólyatáborról végleges igénylőt le kell adnom nemsokára, szerintem kicsit csök-

kentsük keretszámot, 600 embert adtunk meg, aki elméletileg elférne, de ha nem jön annyi, 

akkor 10% létszámcsökkenésnél is nagyon sok foglalót kell kifizetnünk pluszban. Számoljunk 

azzal a számmal, ami általában szokott lenni, kb. 350 gólya és 150 szervező. 350 hely van, a 

maradék úgyis sátrazós, szóval többen jöhetnek, fel vannak készülve. Újrahasznosítjuk az Ori-

entációs Napokról maradt dolgokat is, karszalag, póló. Fehér póló lesz a gólyáknak, veszünk 

pólófestéket, és színes kendőket rendelünk, ez spórolás (kb. 600.000 Ft-ot), még ha nem is 

olyan feltűnő, de azért látszik a szín, személyre szabjuk a meglévőket és rendelünk hozzá. 

20:39-kor Jeges Viktor lezárja a napirendi pontot. 

 

3. Jelenléti gyakorlatok (20:39) 

Kása Kata Hanga képernyőt oszt Excel-táblázatról: nem beszéltem meg különösebben ezt sen-

kivel külön, de mindent úgy kaptam meg a táblázatban, hogy a hallgatókkal előzetesen meg lett 

beszélve. Mindenhova oda van írva, hogy meg vannak oldva a végzősök. Kaptam egy tanáris 

listát is, ez is meg lesz tartva úgy, ahogy meg lett beszélve. MSc-nél 3 újonnan belekerült tárgy 

van, ezeknél nem kaptam meg az indoklását és hogy mikorra lesz időzítve, de a többinél meg-

kaptam.  

Jeges Viktor: akkor arról a háromról nem szavazunk még, a többiről igen, a végzősöknél akkor azt jelenti a megoldva, hogy vagy 

online vagy a már megoldott dolgok alapján...? 

Kása Kata Hanga: igen. 

Jeges Viktor: szerinted oké, amit küldtek? 

Kása Kata Hanga: szerintem igen, amik szürkével jelöltek, arról még egyeztetek Kovács M. Gáborral. 

Jeges Viktor: Lőrincz Péter, van valami a tanárihoz? 

Lőrincz Péter: ha a többieknek jó így és ha megkapják a jegyet, akkor jó 

Jeges Viktor: nekem írt hivatalvezető asszony, hogy lenne egy dékáni utasítás, ami ezt lehetővé teszi, én visszaírtam, hogy kerülje-

nek bele azok is, akik következő félévben végeznének, de a terepgyakorlat nem megtartható az őszi félévben, hogy legyenek ők is végzősként 

kezelve ebben, nyilván ez általánosságban lenne az utasításban, de csak biológián releváns, mert a többi szakon nem évszakfüggőek a terep-

gyakorlatok. 

Kása Kata Hanga: sajnos erről még nem kaptam azóta semmi hírt. 

Jeges Viktor: a baj, hogy én se, és ez már egy hete volt ez az e-mail. Pedig a kukámat is megnéztem. 

Jeges Viktor: nem vagyok biztos abban, hogy most ezt meg kéne szavazni, ha nincs biztosítva, hogy meg tudják tartani következő 

félévben, úgy, hogy egy félévkor végző évfolyam kimarad. Azt hallottam, hogy azok a tanárisok, akik félévkor végeznek menetrend szerint, 

érintve lehetnek, de így a csúszók is, ha nincs ősszel megtartva terepgyakorlat, így amíg ez nincs megoldva, nem szavaznám meg. 

Kása Kata Hanga: a többit el tudjuk fogadni? 

Jeges Viktor: igen, és tudsz beszélni Kovács M. Gáborral, hogy ezekről meg van-e egyáltalán valami, 

Kása Kata Hanga: igen, és akkor kérdezzek rá, hogy…? 

Jeges Viktor: hogy azok a hallgatók, akik következő félévben végeznek, de olyan terepgyakorlatuk van, amik nem megoldhatóak 

biztosan a következő félévben vagy mert pl. más évszakos a terepgyakorlat, akkor meg tudják-e csinálni online vagy másképp? 

Kása Kata Hanga: de ezek amúgy mind tavaszi terepgyakorlatok és ha a regisztrációs hét előtt akarják őket megtartani, akkor az 

nem rossz, nem: 

Nagy Fruzsina Réka: tanárin is a tavaszi terepgyakorlatot tartják meg ősszel, tehát ha valaki nagyon végezni akar, akkor el kell 

dönteni, hogy melyik a fontosabb: legyen megtartva a tavaszi terepgyakorlata ősszel, és így csak egy évvel később végez vagy inkább megcsi-

nálja ősszel a tavaszi terepgyakorlatot és tud végezni. 

Jeges Viktor: egyébként igazatok van, hisz egyikre sem az lett írva, hogy nincs megtartva, de: egyrészt benne van a pakliban, hogy 

még akkor sem lehet megtartani (kiújuló járványhelyzet), akkor tejesen mindegy, hogy miről döntünk most, persze erre a helyzetre kicsi az 

esély. Másrészt már az elején az volt az Intézet érvelése, hogy ezeket jelenlétben kell megtartani és nem lehet máskor és máshogy, mert 

évszakfüggők. Persze, én látom, hogy a terepgyakorlatokat ősszel akarják megtartani tavaszi létükre, azt gondolom, hogy ha annyira fontos, 

hogy tavasszal legyen a tavaszi terepgyakorlat, akkor ugyanannyit ér ez az augusztus végi, mint a szeptemberben vagy októberben megtartott. 

Mindettől függetlenül a felém, Hambuch Matyi felé lévő kommunikáció az volt, hogy ezeket tavasszal lehet és csak jelenlétiben  megtartani. 

Hambuch Mátyás: igen, innen indultunk, ehhez képest most ott van opcióként, hogy meg lesz tartva, nyilván az lenne a legjobb, ha 

nem augusztusban meg szeptemberben lenne a tavaszi terepgyakorlat megtartva, de legalább a végzősöknek időben van, a többi hallgató meg 

eldöntheti, hogy mennyire akarja most megcsinálni a tárgyat. Valamennyi áldozatot a hallgatóknak is kell hozni, semmiképp nem  lesz egy 

komfortos dolog. 

Jeges Viktor: ezzel tisztában vagyok, nem az az egyetlen problémám, hogy mivel ha jól emlékszem , akkor az volt az érv, hogy 

ősszel nem lehet megtartani. 

Hambuch Mátyás: igen, annyit hadd hozzak fel a biológusok mentségére, hogy ez a Müller Viktor érve volt, aki dékánhelyettesi 

minőségben és nem biológusként mondta ezt velünk szemben, hogy szakmaiatlan nyáron meg ősszel megtartani. Ehhez képest most megvál-

toztatták az álláspontot. 
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Jeges Viktor: attól félek, hogy lehet, hogy az a helyzet, hogy augusztusban még meg lehet tartani, de mondjuk októberben már 

nagyon nem lehetne. És ha előáll egy olyan járványügyi helyzet, hogy nem engednek semmilyen jelenléti órát megtartani, akkor a végzősöknek 

semmilyen formában nem megtartható aszerint az álláspont szerint, amit mi kaptunk. Mert ha megtarthatóak ezek biztosan, akkor nyilván 

teljesen mindegy, de az a problémám, hogy ezzel kapcsolatban nem volt semmilyen kommunikáció felénk, hogy a végzősöknek meg lehet 

tartani biztosan a jövő félévben. 

Hambuch Mátyás: azt gondolom, hogy ha szakmailag védhető, hogy szeptemberben tartják meg tavasz helyett, akkor az is védhető, 

hogy októberben. 

Kása Kata Hanga: ezeket azért tartják meg szeptemberben, mert akkor még nincs nagyon rossz idő és nem halnak meg a növények, 

amiket meg akarunk nézni. 

Jeges Viktor: akkor valamilyen formában megtartható a következő félévben is, viszont én nem értek hozzá, és a karvezetés és az 

intézet részéről nem érkezett semmi hozzám azzal kapcsolatban, hogy ezek a hallgatók meg tudják mindenképp csinálni végzés előtt. 

Kása Kata Hanga: ezek a hallgatók januárban végeznek, nem? 

Jeges Viktor: igen. 

Kása Kata Hanga: akkor ha ez meg van tartva augusztusban vagy szeptemberben, akkor ez jó nekik, de ha nem lehet megtartani, 

akkor ezt úgy is meg lehet oldani, hogy pl. kiadnak egy feladatot kamerával és videózni kell az erdőben, volt erre példa. 

Jeges Viktor: én is ezt feltételezem, csak a mostani szavazás arról szól, hogy gyakorlatilag a jogbiztonság garantálása a részünkről 

és ezt szavazással tudjuk elfogadni. 

Hambuch Mátyás: mi ezt fogadjuk el, ezt az időpontot, hogy ha ettől eltérnek, akkor megint el kell fogadnunk, ezért nem félek attól, 

hogy nem tartják meg. Ezen kívül Müller Viktor biztosított arról, hogy senki nem fog csúszni emiatt. 

Jeges Viktor: én ettől még nem vagyok meggyőzve, feltételezés alapján szavaznánk biztosíték nélkül, másrészt van 3 tárgy, amiről 

nem tudunk most szavazni, az csütörtökre marad, és így ha addigra sikerül kideríteni, hogy mi a helyzet, akkor azokról is tudunk szavazni. 

Hambuch Mátyás: viszont ha kérdezünk, azt nagyon óvatosan, nem támadóan kell kérdezni. 

Jeges Viktor: persze, csak azt kell, hogy mi a helyzet, mert nem kaptunk választ. 

Hambuch Mátyás: hogy ha nem lehet megvalósítani szeptember-októberben, akkor milyen alternatíva opciók vannak. 

Jeges Viktor: érzem amúgy, hogy ezen lehet kellemetlen szájíz esetleg, úgy megkérdezem én Kovács M. Gábortól. Valószínűleg 

tényleg csak arról van szó, hogy meg lesz oldva, csak mi nem kaptunk róla infót. De most én nem érzem felelősségteljesnek, hogy úgy szavaz-

zunk, hogy most nincs a kezünkben biztosíték arról, hogy meg lesz oldva, persze feltételezem, hogy gyakorlatban megoldanák. 

Nagy Fruzsina Réka: szerintem ez az ő bukásuk is lenne, ha nem tudnák megoldani, persze ott van a mi oldalunk is, hogy de hát mi 

is elfogadtuk ezt, viszont muszáj lenne megoldaniuk, ha más nem, online, nem lehet olyat csinálni, hogy valaki emiatt ne tudjon végezni. 

Kása Kata Hanga: én értem a Viktor álláspontját, hogy onnantól kezdve tudjuk nyugodt szívvel elfogadni, hogy tudjuk előre, hogy 

meg lesz-e oldva, hogy végezzenek azok, akiknek kell. Mindannyian feltételezzük persze, hogy megoldják, de kell biztosíték. 

Nagy Fruzsina Réka: üzenetváltás szerintem is kell. 

Jeges Viktor: csak akkor ne most szavazzunk róla, hanem majd ha meg van beszélve. 

A gyakorlatokról szóló táblázat mellékletben található. A hallgatókkal egyeztetve van minden.  

(20)/2021 (V. 16.) számú választmányi határozat: Az ELTE TTK HÖK Választmánya 

egyhangúlag elfogadta az 1. számú mellékletben foglalt módosításokat (melyek egyez-

tetve vannak a hallgatókkal) a jelenléti gyakorlatok megoldásával kapcsolatban. 

 

Szaló-Pál Kinga: volt az a nagy listám, amiről hiányzott néhány labor, megkérdeztem Varga 

Imrétől, és azért nincs rajta az a pár, mert az oktatók nem tudják megszervezni jelenlétben, de 

minden tárgyról tudva van, hogy lesz-e fakultatív jelenléti gyakorlat, csak ezek kizárólag online 

lesznek. 

21:04-kor Jeges Viktor lezárja a napirendi pontot. 

 

4. Egyebek (21:04) 

Nincs egyebünk. 

21:04-kor Jeges Viktor lezárja a napirendi pontot. 

 

21:04-kor Jeges Viktor lezárja az ülést. 
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1. számú melléklet: 

 

Biotechnológia MSc: 

Tárgykód Tárgynév Oktató Mi 

érin-

tett? 

Mikorra Indoklás Tár-

gyat 

fel-

vett 

knymikb18lm Környezeti 

mikrobioló-

gia és bio-

technológia 

GY 

Romsics 

Cs/Vajna 

Balázs 

gya-

korlat 

augusztus 

20. után, 

hallgatók-

kal egyez-

tetve 

hibrid oktatás, 

fél nap+2óra je-

lenléti lenne 

szükséges (6 

fő) 

6 

 

Biológus MSc: 

Tárgykód Tárgy-név Oktató Mi érintett? Mi-

korra 

Indoklás Tár-

gyat 

fel-

vett 

fejgengb17lm Fejlődésge-

netika 

Varga Máté gyakorlat au-

gusz-

tus 

vége 

Manuális 

készségek, 

tényleges 

gyakorlati 

feladatok. 

Végzősnek 

online 

tömbösített 

szorgalmi 

időszak vé-

géig. 

29 

kmmikmmb17lm Klasszikus 

és moleku-

láris mikro-

biológiai 

módszerek 

GY 

Felföldi T/ 

Romsics Cs/ 

Makk J/ 

Vajna B/ 

Jurecska L 

gyakorlat au-

gusz-

tus 20 

után, 

hallga-

tókkal 

egyez-

tetve 

hibrid ok-

tatás, fél 

nap jelen-

léti lenne 

szükséges 

(14 fő) 

33 

kmmikmmb17lm Classical 

and mo-

lecular 

methods in 

microbio-

logy PR 

Tóth E/ 

Vajna B/ 

Felföldi T/ 

Jurecska L 

gyakorlat au-

gusz-

tus 20 

után, 

hallga-

tókkal 

egyez-

tetve 

hibrid ok-

tatás, fél 

nap jelen-

léti lenne 

szükséges 

(19 fő) 
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kormikmb17lm Környezeti 

mikrobioló-

giai gyakor-

latok GY 

Vajna B/ 

Makk J 

gyakorlat au-

gusz-

tus 20 

után, 

hallga-

tókkal 

egyez-

tetve 

hibrid ok-

tatás, fél 

nap+2óra 

jelenléti 

lenne szük-

séges (15 

fő) 

15 

 

Biológus BSc: 

Tárgy-

kód 

Tárgy-

név 

Oktató Mi érintett? Mikorra Indoklás Tárgyat 

felvett 

lab-

biob17la 

Beveze-

tés a la-

borató-

riumi 

gyakor-

latba és 

bioló-

giai szá-

mítások 

GY 

Molnár Tamás 

(több tanszék!) 

gyakorlat  aug. 16 

és 19 kö-

zött, g 

pótlásra 

jegyző-

könyv-

írásra is 

marad 

idő 

Manuális 

készsége-

ket okta-

tunk. A 

kurzus je-

lentős ré-

sze online 

leadásra 

került, de 

nagyon 

fontos 

lenne ha 

legalább 

egy része 

jelenléti-

ben meg-

tartható 

lenne.  

226 

mik-

robb18la 

Mikro-

bioló-

giai 

gyakor-

lat GY 

Makk J/Borsodi 

A 

gyakorlat augusz-

tus 20 

után, 

hallga-

tókkal 

egyez-

tetve 

csak egy 

"covid_19 

csoport + 

régi II.B", 

4 fő. Hib-

rid. Fél 

nap + 2 

óra 

3+1 
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Biológia tanár: 

Tárgy-

kód 

Tárgy

név 

Oktató Mi érintett? Mi-

korr

a 

In-

dokl

ás 

Tár

gyat 

fel-

vett 

bb5t420

0 

Az ál-

latok 

szer-

vezete 

GY 

több oktató, BI, 

ASF tanszék; 

Lőw Péter 

egy napra összesűríthető bon-

colási és egyéb anatómiai fel-

adatok 

július 

5-7, 

ha 

nem 

meg-

old-

ható, 

on-

line 

tud-

ják 

majd 

telje-

sí-

teni. 

ta-

nár-

kép-

zés, 

ma-

nuá-

lis 

gya-

kor-

la-

tok 

35 

 


